

国家社会科学基金资助期刊



Q K 2 1 1 5 0 4 5

考古学报

ACTA ARCHAEOLOGICA SINICA

2

2021

中国社会科学院考古研究所 主办
考 古 杂 志 社 出 版

考古学报

2021年 第2期

(总第二二期)

目 录

中国特色考古学解读：百年中国考古学史之思考	刘庆柱	(161)
殊途同归：夏鼐和苏秉琦中国文化起源多元说形成之比较	陈伟驹	(177)
湖南地区两汉墓葬初步研究	余 静	(193)
汉式善财童子和汉式童子在明代藏传佛教艺术中的流传与演变	熊文彬	(221)
内蒙古伊金霍洛旗白敖包遗址发掘报告		
..... 内蒙古自治区文物考古研究所 内蒙古博物院 浙江大学文化遗产研究院		(233)
河南禹州酸枣树杨汉墓发掘		
..... 河南省文物考古研究院 许昌市文物考古研究管理所		(261)
河南邓州八里岗遗址出土仰韶时期动物遗存研究	王 华 张 弛	(297)

KAOGU XUEBAO

(Acta Archaeologica Sinica)

No. 2, 2021

Contents

Liu Qingzhu,

- Interpreting Archaeology with Chinese Characteristics: Reflections on a Century of
Chinese Archaeological History (161)

Chen Weiju,

- Different Routes to the Same Destination: Comparison between Xia Nai and Su Bingqi
on Their Research on the Origins of Chinese Civilization (177)

Yu Jing,

- Preliminary Study on the Han Dynasty Tombs in Hunan (193)

Xiong Wenbin,

- The Circulation and Evolution of Han-Style Sudhanakumāra and Children in Tibetan
Buddhist Art of the Ming Dynasty (221)

Institute of Cultural Relics and Archaeology of Inner Mongolia et al. ,

- The Bai'aobao Site in Ejin Horo Banner, Inner Mongolia (233)

Henan Provincial Institute of Cultural Heritage and Archaeology et al. ,

- The Excavation of Han Dynasty Tombs at the Suanzaoshuyang Cemetery in Yuzhou,
Henan (261)

Wang Hua and Zhang Chi,

- Study on the Animal Remains of the Yangshao Culture at the Baligang Site in
Dengzhou, Henan (297)

ISSN 0453-2902



04>

9 770453 290211

考古学报

(季刊)

二〇二一年 第二期

(总第二二一期)

主 管 中国社会科学院
主 办 中国社会科学院考古研究所
编 辑 出 版 考古杂志社
北京市朝阳区国家体育场 北路 1 号院 3 号楼 邮政编码: 100101

主 编 陈 星 灿
副 主 编 冯 时
正文照排 北京博清雅图文制作有限公司
印刷装订 北京画中画印刷有限公司
国内总发行 社会科学文献出版社
国内订购处 北京报刊发行局
国外总发行 全国各地邮局
中国国际图书贸易集团有限公司
(中国 国际书 店)
北京 399 信箱

ISSN 0453-2902
CN 11-1209/K

二〇二一年四月出版

邮发代号: 2-116 国外代号: Q84 定价: 30.00 元